
Zápis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Levínská Olešnice 
konaného dne 20.9. 2018 

 
Místo konání: Kulturní dům v Levínské Olešnici    
 
1. Zahájení 
Zasedání zahájila v 18.00 hod. starostka obce ( předsedající) obce Levínská Olešnice. 
Zasedání bylo řádně svoláno v souladu se zákonem o obcích č. 128/2000 Sb.,  
Pozvánka byla zveřejněna na kamenné úřední desce a v elektronické podobě na webových stránkách obce, 
dále pak byla doručena v listovní podobě do každé domácnosti. 
 
Předsedající z prezenční listiny přítomných členů ZO konstatovala, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, pan 
Peterka Dušan je řádně omluven. Bylo konstatováno, že zastupitelstvo je usnášeníschopné, ( příloha č.1) 
Dále předsedající upozornila zastupitele nahlásit případný střet zájmu k projednávaným bodům před začátkem 
projednávání. 
 
Určení ověřovatelů a zapisovatele 
Předsedající navrhla za ověřovatelé zápisu  p. Stanislava Votočka a p. Ondřeje Hofmana a zapisovatelkou 
určuje p. Hákovou H.  Před hlasováním dala možnost vyjádřit se přítomným zastupitelům a občanům. 
 
Usnesení č.  
47./ 20.9.2018    zastupitelstvo obce Levínská Olešnice navrhuje ověřovatele zápisu  pana Stanislava  

Votočka a pana Ondřeje Hofmana, zapisovatelkou určuje  paní Hanu Hákovou  
             
 hlasování :   pro :    6    -proti    0   -zdržel se hlasování 0 ,     usnesení bylo schváleno     
          
               
Starostka informovala přítomné, že zápis z minulého veřejného zasedání ze dne 20.6.2018 byl vyhotoven a 
podepsán ověřovateli do 10 dnů od konání zasedání, nebyly k němu vzneseny žádné připomínky, tudíž je 
považován za schválený. Je zde k nahlédnutí, popř. na obecním úřadě v úředních hodinách. 
 
Starostka obce s odkazem na § 83 odst. 2 zákona o obcích nahlásila případný střet zájmu k bodu 7) a avizovala 
zdržení se hlasování.  
 
2. Schválení programu 
Předsedající seznámila s návrhem programu podle pozvánky, zeptala se , zda někdo ze zastupitelů chce doplnit 
program, nikdo se nepřihlásil, nechala přečíst návrh na usnesení  
 
Usnesení č. 
48./ 20.9. 2018    zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje navržený program (Příloha č. 2) 
                                                     
Výsledek  hlasování :  pro  :  6,      -proti 0,       -zdržel se  hlasování  0,          usnesení bylo schváleno 
 
Program : 
 1.  Zahájení, jmenování zapisovatele, jmenování ověřovatelů zápisu 

 2.  Schválení programu 

 3.  Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 

 4.  Zpráva starostky obce 

 5.  Rozpočtové opatření č. 3/2018 dle navržených změn 

 6.  Projednání poskytnutí finančního příspěvku obci Prameny- celostátní sbírku vyhlásilo SMS ČR 

 7. Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostce obce 

 8.  Různé 

 9. Závěr 

 
 



3. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 
           
  Usnesení č. 31./20.6.2018   – 40./20.6.2018    ……    splněna 

  Usnesení č. 41./20.6.2018   – nesplněno, 

 SoD zatím nebyla podepsána ( rekonstrukce žlabového systému u hasičárny a autobusové zastávce ve 
Žďáru)   

Usnesení č. 42./20.6.2018   – 44./20.6.2018   ……splněna  

Usnesení č. 45./20.6.2018   – nesplněno, 

kupní smlouvu obec vypracovala a dala k odsouhlasení manželům Sankotovým, zatím ale nebyla 
podepsána 

Usnesení č. 46./20.6.2018   – splněno 

 Zprávu přečetla p. Hradecká, předsedkyně kontrolního výboru 
 
  Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení z minulého veřejného zasedání. 
 

      4. Zpráva starostky                                                                   

Starostka přivítala všechny přítomné na posledním, čtvrtém veřejném zasedání v tomto volebním období.  Ve 
své zprávě se ve stručnosti zaměřila na činnost obecního  úřadu za uplynulé čtyři roky. 
 Informovala o stavu financí na běžném účtu u KB na počátku volebního období a pak ke konci roku 2015, 
2016, 2017 a k 9/2018. 
 U každého roku jednotlivě sdělila tyto informace :  počet veřejných zasedání, schválený rozpočet v příjmech a 
ve výdajích na kalendářní rok, zrealizované investiční akce, dále  zmínila kulturní a společenské akce, které 
pořádala obec. Připomněla přítomným také různé zajímavosti, které se daný rok v obcích uskutečnili. Zmínila 
se také o tom, že obec vykonává agendu nejenom v samostatné působnosti, ale i v té přenesené. V závěru své 
zprávy poděkovala zastupitelům a zaměstnancům obce za jejich odvedenou práci. Připojila také poděkování 
všem občanům za podporu v uplynulém období. 
 Celá zpráva je přílohou zápisu. 
 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu starostky obce. 
 
5. Rozpočtové opatření č. 3/2018 – dle navržených změn 

   K úpravě rozpočtu dochází z důvodu přijatých transferů na opravu místní komunikace a nákup dlouhodobého 

hmotného majetku. Paní Háková, předsedkyně finančního výboru přečetla návrh rozpočtového opatření 

v jednotlivých položkách. 

Usnesení č.: 
49./ 20.9. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje Rozpočtové opatření č. 3/2018 dle  

                             navržených změn (Příloha č. 3) 

 

Výsledek  hlasování :  pro  :   6   ,   -proti 0,    -zdržel se  hlasování  0 ,       usnesení bylo schváleno 

 
 

6. Projednání poskytnutí finančního příspěvku obci Prameny -  celostátní sbírku vyhlásilo SMS ČR 

Starostka informovala přítomné, že SMS ČR spustilo u příležitosti 100, výročí vzniku republiky celostátní 

solidární sbírku na pomoc obci Prameny, která leží v západočeském kraji a jedná se nejvíce zadluženou obec 

v ČR vůči soukromému věřiteli. Do finančních těžkostí se obec dostala již v minulosti z důvodu nezdařeného 

investičního záměru. Dále vysvětlila, jakým způsobem bude naloženo s výtěžkem veřejné sbírky.  

Diskuse : zastupitelé 

p. Hradecká – nelíbí se mi tato sbírka, situace je sice smutná, my za ni ale nezodpovídáme. Mám  informace, že 

určitě nebyly osloveny všechny obce v republice, vím alespoň o dvou.  

Starostka : zda SMS ČR oslovilo všechny obce v republice, to nevím. My jsme řádnými členy tohoto sdružení a 

informace nám přišla do mailu, zrovna tak i ostatním členským obcím v rámci Svazku obcí Jilemnicko.  



p. Votoček – chápu účel sbírky, může se to stát každé obci. Navrhuji 1 000,- Kč. 
p. Hofman – není obec jako obec, považuji za vhodné poslat minimální částku 1 000,- kč 
p. Nosková – zjišťovala jsem o obci Prameny více informací, ti původní zastupitelé, za kterých se obec dostala 
do finančních problémů již ve funkcích nejsou. Současné zastupitelstvo se snaží krizi řešit, obec rozprodala 
obecní majetek, nemůžou nakládat s financemi, protože má obec obestavený účet. Poměrně složitá situace. 
Navrhuji poslat alespoň  1000,- Kč jako symbolickou podporu obce obci. 
p. Martinek – u mě je to 50 % na 50 %. Jsem pro poslat jen symbolickou částku. 
p. Háková – neposlat nic 
 
Diskuse : občané : 
p. Kalkusová – nikdo neví, do čeho se dostane, tak něco málo symbolicky by bylo dobré poslat 
p. Havelka – co se stane, když se peníze nevyberou ? Je známý číslo účtu, kam můžou přispět i obyčejní lidé ?  
myslím si, že bychom měli v maximální míře pomoct 
starostka – zopakovala 3 varianty jak se naloží s výtěžkem sbírky, v případě zájmu sdělí číslo účtu, kam může 
posílat peníze kdokoliv 
p. Lízr A. st. – jak se ukazuje, byla tam nedostatečná kontrola veřejnosti. Vím, s čím jsem se musel potýkat ve 
funkci starosty, každou korunu je třeba obracet. Je potřeba šetřit a neutrácet za nesmysly. Ti lidé by si v tom 
měli pochodit. 
Starostka – souhlasím s tím, že je potřeba si hlídat investice. Co se týká naší obce, myslím si, že hospodaříme 
dobře a uvážlivě. Máme vytvořenou poměrně slušnou finanční rezervu, protože v budoucnu se plánují větší 
investice, jednak je to přestavba budovy čp. 152 tady v Olešnici a také nové zastupitelstvo se musí rozhodnout, 
jak se naloží s připraveným projektem dostavby veřejného vodovodu.   
Už teď je jasné, že obec to z vlastních prostředků nezafinancuje, bude se to muset řešit i z jiných zdrojů – 
dotací nebo úvěrem. 
 
Usnesení č.  : 
50./ 20.9. 2018    zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí finančního příspěvku ve výši 1 000,- Kč do 

veřejné sbírky pořádané Sdružením místních samospráv České republiky za účelem pomoci obci  

Prameny. Konání veřejné sbírky bylo osvědčeno Krajským úřadem Zlínského kraje dne 21.8.2018, č.j.: 

KUZL 60663/2018. 

 

Výsledek hlasování :  pro  :   4 ,    -proti 2 (p. Hradecká a p. Háková),    -zdržel se  hlasování    0,   

              usnesení bylo schváleno 
 
 
7.  Návrh na poskytnutí mimořádné odměny starostce obce 

Paní Háková Hana, předsedkyně finančního výboru přednesla návrh na poskytnutí finanční odměny starostce 
obce paní Noskové Zdeňce za odvedenou práci v období od 1.dubna k dnešnímu dni. K 31.3. t.r. rezignoval na 
funkci zastupitele a místostarosty pan Jiřiště a nikdo ze zastupitelů neměl zájem převzít  funkci včetně veškeré 
agendy, za kterou místostarosta zodpovídal. Z tohoto důvodu většinu této agendy převzala a plnila starostka. 
Navrhuji za těch šest měsíců zástupu vyplatit odměnu ve výši 20 000,- Kč.  
Diskuse zastupitelé : 
Hradecká A.-  nějak tomu nerozumím, jaká práce byla odvedena, bude taky ohodnocena účetní ? 
Starostka – po rezignaci místostarosty jsem nabízela všem zastupitelům převzetí této funkce, ale nikdo jste 
neměl zájem. Nebylo možné tu práci nedělat, a protože zodpovídám za chod úřadu, tak mi nezbylo nic jiného, 
než tu práci převzít. 
 Ohledně odměny pro účetní paní Crhovou řeknu asi tolik, že odměňování paní účetní  není v kompetenci 
zastupitelstva a z tohoto důvodu tady nebudu řešit nějaké částky. Odpovím asi tak, že pokud kterýkoliv 
zaměstnanec obce odvede práci navíc, odměnu mu napíšu. 
Hradecká A. – asi s tím nemám problém 
Votoček S. – je to citlivé téma, tak mě zajímá, jak ta částka vznikla a jak s tou částkou starostka naloží, jestli ji 
dá na charitu. 
Starostka – pokud by byla funkce obsazená, za těch 6 měsíců by místostarosta dostal odměnu 86 000,-Kč bez 
ohledu na množství odvedené práce či počet odpracovaných hodin. Je to už půl roku, co vykonávám dvě 
funkce za jednu odměnu, a to tu svoji. 



Převzala jsem po něm tuto agendu – správu webových stránek,  úřední desku, dotace – vyúčtování těch 
stávajících a podávání žádostí o nové – aktuálně do lesního hospodářství, přípravu veřejných zasedání a 
pracovních porad, administraci ohledně voleb, nedokončený projekt z roku 2017 – odbahnění malé vodní 
nádrže ve Žďáru plus zajišťování nezbytných aktuálních úkolů. 
Rozhodně nechci peníze za neodvedenou práci, celé čtyři roky jsem se snažila odvádět dobrou práci a 
posledních šest měsíců jsem vlastně pracovala za dva. Neměla jsem osmihodinovou pracovní dobu, mnohdy 
jsem se věnovala obecním povinnostem na úkor vlastní rodiny. Jestli dám tu odměnu na charitu, tak o tom 
jsem takhle nepřemýšlela. 
Háková H. – 20 000,- Kč je nesrovnatelně menší částka, než která by se vyplatila při plném obsazení funkce. 
Měsíčně to vychází nějakých 3500,- , jsem pro vyplacení. 
Martinek T. – každá práce navíc má být ohodnocena, nevidím v tom problém 
Hofman O. – jsem tady půl roku, nevím, jestli práce byla vykonána a jestli bylo ji potřeba vykonat. Mám 
problém ohodnotit její výši 
 
Diskuse občané : 
p. Kalkusová – proč vlastně skončil p. Jiřiště ? 
starostka – celá tato záležitost se podrobně řešila na dubnovém veřejném zasedání, takže jenom ve stručnosti. 
Pan Jiřiště měl u svého zaměstnavatele sjednaný pracovní poměr do konce roku 2017. Tím pádem si musel 
řešit svůj profesní život, který by šel skloubit s povinnostmi zastupitele a zároveň místostarosty. Dle jeho 
sdělení by už nebylo možné, aby 2x týdně docházel na obec. Také je pravda, že ne na všem jsme se shodli a na 
všechno měli stejný názor. Zcela určitě zvážil všechny okolnosti, a proto volil tuto cestu. 
Lízr A. st. – pořádně neslyším, není dobře rozumět, něco si tam kuňkáte. Vynechat funkci místostarosty je 
fatální. Mělo to být dohodnuto dopředu a za kolik se to bude dělat. Neslyšel jsem částku ? 
Je pravda, že nyní je funkce starosty uvolněná, ale tu práci za místostarostu udělaná být musela, tak to paní 
dejte. Peněz v rozpočtu máte dostatek. 
Nevím, jestli je v souladu se zákonem, že není místostarosta. 
Starostka – všeobecně je ekonomika v dobré kondici, do rozpočtu přišlo i více peněz díky navýšenému RUDu. 
Důležitý také  byl náš uvážlivý přístup k financím, máme dobrý zůstatek.  
p. Havelka – Žďár – jsem pouze chalupář, ale vidím, že za ty čtyři roky činnosti obce bylo uděláno dost, víc než 
kdykoliv předtím. Peníze jsou, obě obce se zvelebily, odměnu si zasloužíte. Otázka, zda dáte odměnu na charitu 
je nemístná, je na Vás, jak s odměnou naložíte. Navržená odměna není ani jedna třetina peněz, která by se 
vyplatila jindy, takže jste pořád ještě obci peníze ušetřila. 
Starostka – je mi jasné, že se tahle věc veřejně hůře diskutuje. Jak jsem řekla na začátku, vzdávám se práva 
hlasování. Každý zastupitel se musí rozhodnout podle svého uvážení. 
Veřejná správa je úplně něco jiného než soukromý sektor. Starosta nemá pravomoc úkolovat zastupitele, když 
nechtěli převzít pracovní úkoly po místostarostovi, na výběr jsem moc možností neměla, jak to vše zajistit. 
p. Meduna P. – uvažuje se i jiná odměna – další odměna jinému členu zastupitelstva ? Vidím zastupitele, kteří 
dělají více než ostatní. 
 
Diskuse zastupitelé :  
Hradecká A. – jinou odměnu jsme neřešili 
Votoček S. – nic jsem po Lubošovi nepřevzal, na začátku volebního období jsme se dohodli na určité peněžní 
odměně stejné pro všechny 
Hofman O. – také jsem nic nepřevzal, jen jsem na půl roku v podstatě zaskočil, vzhledem k průběhu diskuse se 
přikláním ke kladnému přístupu pro vyhovění návrhu 
Starostka – musím reagovat, řečeno toho bylo hodně, uzavírám proto diskuzi a nechám o návrhu hlasovat. 
 

Usnesení č. : 

51./ 20.9.2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice  schvaluje  mimořádnou odměnu ve výši    20 000,- Kč 
starostce obce paní Noskové Zdeňce. Odměna se poskytuje za období od  1.dubna t.r.,  k dnešnímu dni, ve 
kterém plnila podstatnou část  pracovních úkolů, které měl  v gesci  místostarosta obce. Ten na svou funkci 
zastupitele a zároveň místostarosty obce  rezignoval  k 31.3.2018.  
 

Výsledek  hlasování :  pro  :  4 ,      -proti 0,    -zdržel se  hlasování : 2 (p. Nosková, p. Votoček),        
              usnesení bylo schváleno  
 
 



 
 
8. Různé 
 
Starostka  - ještě pár vět k právě schválenému usnesení. Nemám z toho všeho dobrý pocit, tu práci po 
místostarostovi jsem neděla pro peníze, ale je odvedená. Neměla jsem navíc práci jen posledních půl roku, ale 
během celého volebního období jsem pomáhala i ostatním zastupitelům, zvláště těm novým, kteří neměli 
žádné zkušenosti, hlavně kontrolnímu a kulturnímu a sociálnímu výboru. Pod spoustou kulturních akcí v obci  
je můj podpis -  moje nápady,   bez kultury by byla obec ,,chudší“. 
p. Hradecká – taky jsem do noci přepisovala  zápisy z kontrol, musela bych jít na nějaké školení, nikde jsem 
nebyla 
 
Dále starostka obce informovala o těchto věcech :  
Obecní kronika místní části Žďár  u ST. Paky – starostka informovala přítomné, že stávající kronikář pan Jiřiště 
oznámil, že chce ukončit funkci kronikáře. Na obec přinesl nedopsanou kroniku, končí rokem 2011, dle jeho 
sdělení další roky budou psané v elektronické podobě. Ke dnešnímu dni jsem zatím neobdržela od pana 
Jiřištěho písemnou žádost o odstoupení z funkce. 
Pokud máte někdo zájem o vedení kroniky nebo byste o někom věděli, budeme rádi. Ze zákona je obec 
povinna vést kroniku. Máme špatné zkušenosti z Levínské OLešnice, kde se kronika přestala psát v roce 1989 a  
za ty roky zpátky se velmi těžce dávají dohromady informace.  
 
Komunální volby + senátní volby – 5. – 6. října, o komunální volby je všeobecně větší zájem, ve volbách v roce 
2014 jsme měli poměrně vysokou volební účast – necelých 72%, tak snad letos voliči přijdou také.  
 
Nebezpečný odpad – 22.9. – informace o svozu je zveřejněna na webových stránkách a plakátovacích 
plochách, dále pak každá domácnost obdržela letáček 
 
Vítání občánků – 30.9. – poslední vítání našich nejmenších v tomto volebním období, přivítáme 5 dětiček 
 
Putování k Roubence spojené se sázením lípy ve Žďáru 29.9.2018 
Starostka vyzvala k účasti nejen zastupitele, i širokou veřejnost. Jde vlastně o navázání na oslavy ke 100. výročí 
vzniku republiky a uctění obětí první světové války u pomníku padlým, které se uskutečnily minulý týden tady 
v Olešnici. 
 
 
Starostka obce na závěr poděkovala zastupitelům a pracovníkům úřadu za odvedenou práci v celém volebním 
období. Dále pak poděkovala přítomným za účast na schůzi. Také popřála kandidátům, aby uspěli ve volbách.  
Ukončila schůzi zastupitelstva v 19,45 hod.  
 
Zastupitelé poděkovali starostce obce a předali jí květinu. 
 
 
V Levínské Olešnici  dne  : 25.9.2018 
 
 
Zapsala :  Háková H.      
            
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
Starostka obce: 


